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MISKOLC MEGYEI JOGÚ VÁROS ÖNKORMÁNYZATÁNAK 
KÖZGYŰLÉSE 

 
405.003-8/2023. 

Jegyzőkönyv 
 
 
Készült: Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzata Közgyűlésének 2023. június 2. napján 14 

óra 07 perces kezdettel, a Polgármesteri Hivatal Közgyűlési Termében tartott 
rendkívüli nyílt testületi üléséről. 

 
Jelen van a képviselő-testület részéről: Veres Pál polgármester, Bajusz Gábor, Bartha György 
Imre, Borkuti László Imre, Cseléné Figula Edina, Deák-Bárdos Mihály, Fodor Zoltán, Gazdusné 
Pankucsi Katalin, Hollósy Endre András, Kopcsó Gábor, Dr. Kovács László, Kozma István 
Jánosné, Dr. Mokrai Mihály, Dr. Nagy Ákos, Pakusza Zoltán, Révész Péter, Dr. Simon Gábor, 
Szarka Dénes, Szilágyi Szabolcs képviselők, Badány Lajos alpolgármester, Szopkó Tibor 
alpolgármester és Varga Andrea Klára alpolgármester 
 
Távol maradt: Barta Gábor, Bazin Levente Dávid, Erdei Sándor Zsolt, Molnár Péter, Soós Attila, 
Szécsényi Marianna képviselő 
 
 
Veres Pál polgármester: Köszönti a Közgyűlés mai rendkívüli ülésén megjelent vendégeket, 
érdeklődőket, a nemzetiségi önkormányzatok elnökeit, a Polgármesteri Hivatal, az önkormányzati 
gazdasági társaságok és intézmények, valamint az elektronikus és az írott sajtó képviselőit, 
Képviselőtársait.  
Bejelenti, hogy a Testület 28 tagja közül a jelenléti ív szerint megjelent 22 fő. Megállapítja, hogy a 
Közgyűlés határozatképes, az ülést megnyitja. 
Az SZMSZ 21. § (1) bekezdése szerint a rendkívüli ülésen kizárólag azok a napirendi pontok 
tárgyalhatók, amelyekre a rendkívüli ülés tartására irányuló indítvány vonatkozott. 
Kéri, hogy szavazzanak az ülés napirendjéről a meghívóban foglaltak szerint. 
 

Megállapítja, hogy a Közgyűlés 22 igen, 0 nem szavazattal, 0 
tartózkodás (távol: 6 fő) mellett az ülés napirendjét a 
meghívóban foglaltak szerint állapította meg. 

 
(Az előterjesztés a jegyzőkönyvhöz mellékelve.) 

Napirendi pont: 
 
Nyílt ülés: 
 
1.  Javaslat Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatát terhelő víziközmű-szolgáltatás 

biztosítása vonatkozásában fennálló, ellátásért felelős jogai és kötelezettségei Magyar 
Államra történő átruházására és az e tárgyban meghozott 52/2023. (III.30.) számú 
közgyűlési határozat 2. pontjának hatályon kívül helyezésére 

 Előterjesztő:  Veres Pál polgármester 
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Meghívó szerinti 1. napirend: Javaslat Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatát terhelő 
víziközmű-szolgáltatás biztosítása vonatkozásában fennálló, 
ellátásért felelős jogai és kötelezettségei Magyar Államra 
történő átruházására és az e tárgyban meghozott 52/2023. 
(III.30.) számú közgyűlési határozat 2. pontjának hatályon 
kívül helyezésére 

 
Veres Pál polgármester: A napirend ismertetésére felkéri Nyíri László stratégiai igazgató urat.  
 
Nyíri László: Ezzel a témával korábban két ízben foglalkozott a Testület. Először 2022. augusztus 
29-én hozott határozatot a Közgyűlés. Akkor egy olyan döntés született, hogy a Közgyűlés 
szándéknyilatkozatot fogalmazott meg a határozatban, hogy Polgármester Úr kezdjen tárgyalásokat 
az integrációra vonatkozóan a víziközmű vagyon és az ellátási kötelezettség állam részére történő 
átadására. Természetesen ezeket a tárgyalásokat haladéktalanul megkezdték, de ebben az időben az 
a menetrend, protokoll, ami az integrációhoz vezetett volna, az nem volt kiforrott, sőt, olyan 
pontokat tartalmazott, amelyek teljesen vállalhatatlanok voltak. Egyet említ, miszerint 5%-os 
tulajdonrészt kívánt az állam megszerezni, és többségi tulajdonosi jogosítványokat kért hozzá. 
Elmondja, még sorolhatná azokat a nem átgondolt feltételeket, amiket akkor támasztottak. Annak 
idején az volt az elvárás, hogy a szándéknyilatkozat után 2-3 héten belül szülessen meg az a 
közgyűlési döntés, ami kifejezetten az integrációra vonatkozó volt. Ezt a határidőt nem tudták 
tartani, ebből következően az az ígérvény, hogy aki ebben a 2-3 hét alatti időben meg tudja hozni 
ezt a döntést, az a 2022-es hiánynak a pótlására kap lehetőséget. Tehát kifizeti a 2022-es hiányát, 
ezt a fogalmat használta annak idején a Vízművek, ezért használják ők is. Megjegyzi, máig nem 
sikerült azonosítani, mit jelent az, hogy hiány, mert ilyen számviteli kategória nincs, de nyilván a 
veszteségnek bizonyos elismert részét jelenti. Ha 3 hét alatt sikerült volna meghozni azt a döntést, 
hogy integrálódnak, akkor lehetett volna számítani erre a bizonyos 2022-es hiány megtérítésére. Ezt 
az időpontot nem lehetett tartani, olyan, tőlük független okok miatt, ami 3 hét alatt eltelt, és 
kifutottak az időből. A tárgyalások természetesen folytak tovább, azért is, mert a képviselők által is 
ismert módon a Miskolci Vízmű Kft. gazdálkodása az utóbbi években kritikussá vált. Évek óta 
egyre nem növekvő, inkább csökkenő árbevétel mellett a költségeik növekedtek, mint a 
bérköltségek, anyagköltségek, energiaköltségek, évről-évre egyre nagyobbak lettek, és a korábban 
eredményes gazdálkodás 2019-ben veszteségesre fordult, amik egyre tetemesebbek lettek. Az 
elmúlt évben, főleg ebben az évben, kritikussá vált, tehát nem csupán veszteséges lett a gazdálkodás, 
hanem a likviditásuk is kritikussá vált. Az elmúlt év szeptembere óta cash-pool hitelt kénytelenek 
igénybe venni. Már csak emiatt is a tárgyalások tovább folytak, egyre intenzívebben, olyannyira, 
hogy március 30-án a Közgyűlés hozott egy olyan határozatot, ami az előkészítés után eljutott odáig, 
hogy az integrációra kötelezettségvállalást is adott, nemcsak szándéknyilatkozatot, viszont ebben a 
határozatban bizonyos feltételek is megfogalmazásra kerültek, mint a 2023. május 31-ig támogatói 
okirattal kellett rendelkezniük a működési költségek és az elmúlt évek veszteségének pótlására 
vonatkozóan. Ez a határozat rendelkezett még arról, hogy szétválásos beolvadással válasszák le 
azokat a vagyonelemeket, ami nem a víziközmű szolgáltatás része, és a csatlakozást így készítsék 
elő döntésre ismét a Közgyűlés számára. Természetesen akkor úgy gondolták, hogy még nagyobb 
ütemben tudnak előre haladni. Ezt a határozatot megküldték a Nemzeti Vízműveknek, a 
minisztériumnak, ahol volt még egy olyan hátráltató tényező, hogy egy új minisztérium volt, új 
államtitkárral, és nem is volt államtitkár-helyettes egészen az elmúlt 2 hétig. Voltak tehát ilyen 
objektív körülmények. Elmondja, hogy hetek múlva derült ki, egy államtitkárnál folytatott 
tárgyaláson, ahol Polgármester Úrral voltak Államtitkár Úrnál, de előtte már számtalanszor 
beszéltek a Nemzeti Vízművekkel, de az államtitkári egyeztetésen derült ki, hogy az állam a 
működést kívánja támogatni, és azt átveszi az integrációval, de az elmúlt évek veszteségét, ami a 
határozatban megfogalmazásra került, nem tudja rendezni. Másrészt, ez a május 31. már akkor 
gyanús volt, hogy teljesíthető dátum-e, de kénytelenek voltak tárgyalni ebben a szellemben. Ez a 
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veszteség rendezése olyan kérdésként merült fel, amin valahogy tovább kellett lépni. Ennek a 
veszteség rendezésének volt egy fontos háttere. Abban az esetben, ha az előző évek vesztesége nem 
rendezhető, akkor a MIVÍZ tőkehelyzete az nem állítható helyre. A probléma az, hogy ez a 
tőkehelyzet helyreállítása két dolog miatt is fontos. Az egyik az, hogy a Nemzeti Vízművek és a 
minisztérium által megállapított protokoll szerint a Nemzeti Vízművek rendezett tőkehelyzettel 
tudja csak átvenni a céget. Ha az előző évek veszteségét nem támogatja meg az állam, az 
Önkormányzat és a Holding nem véletlenül akarja átadni a vagyont, pont azért, mert nem tudja 
rendezni a tőkehelyzetet. Abban az esetben, hogyha csak a működésre kapnak támogatást, a 
tőkehelyzet rendezésére nem, akkor nem tudják átadni a vagyont rendezetlen saját tőkével. A másik 
probléma az, hogy a kiválásos beolvadásnál nemcsak a Nemzeti Vízműveknek és a minisztériumnak 
van szerepe, hogy hogyan veszi át a céget, hanem a cégbíróságnak is, mert itt olyan cégbírósági 
eljárások szükségesek, amely során a cégbíróság vizsgálja a tőkehelyzet rendezettségét. Ebből 
következően a vagyonelemek leválasztásának ez a módszertana, amely azért lényeges, mert csak a 
víziközmű szolgáltatáshoz kapcsolódó vagyont kívánja átadni az Önkormányzat, és az állam csak 
azt akarja átvenni. Tehát a vagyonelemek leválasztásának háttérmunkája lezajlott, pontosan 
meghatározták, hogy mik azok a vagyonelemek, amik mennek és mik azok, amik maradnak. Ez 
most csak a MIVÍZ-ben lévő vagyonelemekre vonatkozik. Egy 1 milliárd 400 millió forintos 
vagyonelem lenne az, ami marad itt a városban. Ez a biogáz üzem, közmű szerviz, forrás, csapadék, 
csatorna, ingatlanvagyon, mint például a székház. Tehát egy 1 milliárd 400 milliós nagyon jelentős 
vagyont kell leválasztani, és erre már a háttér megállapodás meg is született. Ennek a számviteli 
folyamatát azonban el kell végezni, és ahogy említette, ez a szétválásos beolvadás cégbírósági 
közreműködést igényel, ami csak rendezett tőke esetén működik. Ez egy jelentős probléma, amit 
első körben nem tudtak megugrani, mert a Nemzeti Vízművek tájékoztatása egyértelmű volt a 
vonatkozásban, hogy rendezett tőkeszerkezet szükséges, ugyanakkor a tőke rendezése nem volt 
lehetséges, mert sem az Önkormányzatnak, sem a Holdingnak nincs erre pénze, az állam pedig nem 
akart adni. A tárgyalások folytatása során felmerült, és az államtitkár kérte számon ezt a csapatától, 
hogy egyáltalán miért fontos ez a rendezett tőke. Kérdezte ezt amiatt, mert a tőkerendezést, a 
támogatást az előző évek veszteségét azt a MIVÍZ-be teszi bele az állam, tehát a saját cégébe, amit 
át fog venni. Ilyen tekintetben, hogy bele teszi-e, vagy átveszi rendezetlen tőkeszerkezettel, és 
később ezt majd megoldja, ez nem releváns kérdés. Úgy haladtak tovább a tárgyalások, hogy 
megállapításra került, valójában nem feltétlenül szükséges rendezni a tőkeszerkezetet, mert így is 
átveszi az állam. A cégbíróság nyilván nem ad ilyen lehetőséget, tehát emiatt egy másik olyan 
leválasztási módszert kellett keresniük, ami nem ez a kiválásos beolvadás, hanem olyan, ami nem a 
cégbíróság előtt zajlik. Ez most kialakulóban van, hogy mi lenne ez a módszer. Megjegyzi, egy 
cégalapítás, egy apportálás elég bonyolult, de a lényeg az, hogy az idő ment előre, és eljutottak a 
május 31-ig. Ekkor azzal kellett szembesülni, hogy a határozat úgy szólt, hogy május 31. napjával 
hatályát veszíti az a döntés, ami született, legalábbis az 1., 3-6. pontja, a 2. nem. A 2. pont arra 
vonatkozott, ami a szétválásos módszer tartalmát határozza meg, amiatt kell a 2. pontot is hatályon 
kívül helyezni, a többi meg egyébként is hatályon kívül helyeződött a közgyűlési döntésből 
következően. Úgy gondolja, hogy a tárgyalások most már nagyobb ütemben haladnak, talán felállt 
a lábára az Energiaügyi Minisztérium, már van helyettes államtitkár. Meg se tudja számolni, 
hányszor tárgyaltak a Nemzeti Vízművekkel, a minisztériummal, és eljutottak odáig, hogy már 
vannak olyan dokumentumok, amik nagyon fontosak számukra. Az egyik az, hogy az Energia 
Hivatal validálta azt a támogatási igényt, amit már jó párszor leadtak, de a legutolsó eljutott már 
odáig, hogy validálása is megtörtént. Ez május 26-án érkezett meg hozzájuk, 2 milliárd 600 millió 
forintnál többet állapított meg az Energia Hivatal 2023. évre, működési támogatásként egész évre. 
Ez egy fontos dokumentum, mert ez alapján kapják meg a támogatói okiratot. Május 30-án érkezett 
egy levél a Nemzeti Vízművektől, amely tartalmazta annak a tényét, hogy ez a validálás megtörtént, 
valamint a Nemzeti Vízművek igazgatója Polgármester Úrnak írt levelében rögzítette, hogy az 
integrációs folyamat zajlik, a tárgyalások már eredménnyel is jártak a vagyon szétválasztás 
tekintetében. Várhatóan a támogatói okiratra számíthatnak előreláthatóan június végéig, illetve az 
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integráció céldátumaként meghatározásra került a szeptember 30-i dátum. Ahogy említette, a 
határozat hatályon kívül került, ezért azt kérik a Közgyűléstől, hogy segítsen abban, hogy nem a 
korábbi határozat megváltoztatására kerüljön sor, mert ez nem is lehetséges az alábbi ok miatt. Egy 
új határozatnak kell születnie, ami nem várja el a korábbi évek veszteségének pótlását, mert erre 
nincs is szükség. Támogatói okiratot vár el a közgyűlési határozat tervezet pillanatnyilag, egy július 
31-i időponttal, ami olyan időpont, ami remélhetőleg elegendő lesz a bürokráciának. A döntés most 
nem korlátozza le a vagyon leválasztásának módszerét a szétválásos beolvadásra, hanem ebben egy 
mozgásteret ad, arra vonatkozóan, hogy a szétválást csinálják meg, de azt nem határozza meg, hogy 
milyen formában. A másik megoldás a közérdekű üzemeltető kijelölése, ugyanis a mostani számaik 
és mutatóik alapján szolgáltatói engedélyt nem kaphatnának. Ennek a vizsgálata egyébként már az 
Energia Hivatalban zajlik, erről tegnap kaptak egy levelet egy 75 napos határidejű vizsgálattal. Ha 
az Energia Hivatal azt állapítja meg, hogy nincs olyan határozott rendezési tervük a tőkehelyzettel 
kapcsolatban, amely a szolgáltató biztonságot eredményezi, akkor közérdekű üzemeltető 
kijelölésére kerül sor. Ez esetben megmarad a vagyon az Önkormányzat tulajdonában, de a 
működés veszteségét sajnos nem teheti le az Önkormányzat a tulajdonosa válláról. A közérdekű 
üzemeltetésnél a kijelölt közérdekű üzemeltető a díjban meg nem térülő költségeit a tulajdonostól 
kérheti, valamint jelentős hitel is van a MIVÍZ Kft.-ben, 1,5 éves cash-pool hitel, aminek a 
visszafizetéséről gyakorlatilag lemondhatnának, ha ezt az utat választják. Azt gondolja, hogy most 
az Önkormányzatnak nem az az érdeke, hogy a közérdekű kijelölésre várjon, hanem inkább az, 
hogy az integráció folyamatában vegyen részt, úgy, ahogy az előbb bemutatta. 
 
Veres Pál polgármester: Megköszöni a kiegészítést. Megerősíti, valóban ez egy közel kilenc 
hónapos folyamat, ami számos buktatóval volt tele. Elfogyasztottak több minisztériumot, több 
államtitkárt, helyettes államtitkárt közben, persze csak képletesen. Jól látszott az, hogy magának a 
folyamatnak a szabályozása nem volt még kiforrott, és szinte együtt kellett, hogy megoldják ezt a 
szabályozási rend kialakítást a minisztériummal és Nemzeti Víziközművel. Célegyenesben vannak, 
és gyakorlatilag ez a május 31-i határidő jelentette azt az akadályt, hogy ez a folyamat befejeződjék 
belátható időn belül. Ahogy ezt Igazgató Úr is mondta, a Nemzeti Víziközmű vezetésétől kapott 
levél szerint minden erővel azon törekednek, hogy júniusban még meglegyen a támogatói okirat, és 
akár a támogatási időszaknak megfelelő folyósítása is, valamint, hogy az integrációs folyamat tovább 
folytatása eredményeképpen ebben az évben, tervezetten ősszel megtörténik az integráció is. 
Nagyon köszöni Igazgató Úrnak és valamennyi Holding és városi dolgozónak, aki ebben a 
folyamatban részt vett, azt a hihetetlen erőfeszítést, amivel tárgyaltak, illetve azt a rengeteg 
bizonytalansághoz való alkalmazkodást, ami menetközben volt. Ehhez csatlakoztak a 
munkavállalók is, akik kérték, hogy ezt a bizonytalan helyzetet minél előbb oldja meg az állam. A 
szakszervezetek a minisztériumhoz, illetve a víziközműhöz fordultak, hogy ezt az integrációs 
folyamatot minél előbb hajtsák végre a munkavállalók biztonsága érdekében. Ez a vezetés célja is, 
hogy ez megvalósuljon. Közös cél Önkormányzat, MIVÍZ, munkavállaló esetében, de úgy vette 
észre, hogy a minisztérium és Nemzeti Víziközmű célja is. A vitát megnyitja a napirend felett, 
hozzászólásra jelentkező képviselőknek adja meg a szót.  
 
A vitában hozzászóló: 
 
Dr. Mokrai Mihály: Polgármester Úr úgy nyilatkozott erről a dologról, mintha egy pozitív dolog 
lenne. Szerinte nagyon nem az. Arról van szó, hogy a FIDESZ gazdaságpolitikája tönkretette a 
Miskolci Vízműveket, a rezsicsökkentés gyakorlatilag zsákutcának bizonyult. Azt kell mondja, hogy 
ez a cég Miskolc zászlóshajója volt a MIHŐ-vel együtt. Most por és hamu. Beszántják a helyét, 
gyakorlatilag elkótyavetyélik Miskolc vagyonát, és semmilyen más alternatívát nem hagytak nekik. 
Azért nem hagytak, mert annyira kivéreztetik a várost, a Holdingot, hogy már nem bírják 
finanszírozni tovább a Miskolci Vízműveket. Ez a meztelen igazság, és a király meztelen. 
Gyakorlatilag nem azért kell ezt a vízművet odaadni, mert oda akarják adni, vagy mert nem akarják 
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Miskolc vagyonát megőrizni, hanem azért kell odaadni, mert elveszik. Ebben véleménykülönbségek 
vannak, hogy állva vagy fekve haljanak meg. Teljesen mindegy az ügy szempontjából, mert igazából 
ez a hajó elment. Már csak abban bízhatnak, hogy a minisztérium – ami még csak részben állt fel – 
képtelen lesz ezt a tárgyalássorozatot lefolytatni, és abban bíznak, hogy ez a tárgyalássorozat – mind 
idáig is – eredménytelen lesz, és megmarad Miskolc városnak a vízszolgáltatás a tulajdonában. 
Elmondja, hogy minden gazdasági érvet ért, és a kényszerűséget is, amit a gazdálkodási 
környezetben az országos FIDESZ-KDNP Frakció hozott. Azt is érti, hogy erre a vízművekre 
valamilyen okból kifolyólag szükségük van. Most egy kényszerhelyzet van, nincs annyi pénze a 
városnak és a Holdingnak, hogy havi 300 milliót betoljon a vízművekbe, hogy működjön. Igazából 
az háborítja fel, hogy ez a rezsicsökkentett ár is régiónként más. Megjegyzi, van olyan régió, ahol a 
rezsicsökkentett árból a Miskolci Vízművek simán tudna működni. Egy másik változtatási lehetőség 
kapcsán elmondja, a víznek az áfáját elengednék, és elismernék, hogy a víz alapvető élelmiszer, 
akkor a Miskolci Vízműveket nem kellene eladni. Ennyit a FIDESZ nagyszerű 
gazdaságpolitikájáról, hozzáértéséről. Szerinte minden miskolcit tájékoztatni kell arról, hogy mit 
tettek a Miskolci Vízművekkel. 
 
Dr. Nagy Ákos: Szerinte is sok mindenről tájékoztatni kell a miskolciakat, például arról, hogy a 
jelen vezetés csődbe vitte a korona ékkövét, a MIVÍZ Kft.-t. Csődbe vitték, mert 2019-ig 
nyereséges volt, Képviselő Úr sarkasan fogalmazott, ő sem tud máshogyan. Újra elmondja ugyanazt 
a megoldást, amit 1,5 éve javasol és a márciusi Közgyűlésen is elmondott Képviselő Asszonynak, 
akkor a megoldás – 1,5 évvel ezelőtt is – a víziközmű integrációja lett volna. Amennyiben 1,5 évvel 
ezelőtt elindul ez az integráció, akkor a MIVÍZ munkavállalóinak a bérét az állami tulajdonú 
víziközmű társaságok munkavállalóinak a szintjére kellett és lehetett volna emelni. Ezt a 
bérfejlesztést vették el az egyhelyben topogással a miskolci munkavállalóktól. Most nem történik 
semmi más, csődbe vitték ezt a céget, Magyarország Kormánya pedig megmenti. Ez az 
előterjesztés, és az, hogy itt ülnek egy rendkívüli Közgyűlésen, és vissza kell vonni azt a közgyűlési 
döntést, amiről a vezetés döntött, az egyetlen dolognak tudható be, hogy a vezetés politikai 
szándékból, akaratból, alkuból, bármiből, úgy döntött, hogy határidőket húzgálnak. Most meg 
ahhoz a vendéghez kezdenek el hasonlítani egy étteremben, aki kiabál, hogy rossz a kaja, aztán 
bekopog a személyzeti bejáraton, hogy adjanak enni. Magyarország Kormánya fedezi és rendezi a 
MIVÍZ-nek a működtetését, ők pedig azt kérik a baloldali – vagy ki minek érzi magát abban a 
frakcióban – képviselőktől, hogy most ne üljenek fel a DK szirén hangjaira, hallgassanak a józan 
eszükre. Ezen kívül, amire a leginkább hallgassanak, az a munkavállalók levele. Ott van a közgyűlési 
előterjesztés előtt, megmondták a munkavállalók, hogy mit gondolnak az integrációról, kéri, 
legyenek velük szociálisan érzékenyek.  
 
Veres Pál polgármester: Megállapítja, hogy nincs több hozzászólásra jelentkező képviselő, a vitát 
lezárja a napirend felett. Egyetlen mondattal egészíti ki, a Miskolcnál sokkal jobb helyzetben lévő 
Győr ugyanezt az utat járja, mint ők a víziközmű integráció terén. A mai ülés napirendjére felvett 
előterjesztés tárgyalását befejezték, szavazás következik. Az előterjesztés szerint két határozati 
javaslatról kell dönteniük. Kéri, szavazzunk az I. határozati javaslatról, melynek tárgya Miskolc 
Megyei Jogú Város Önkormányzatát terhelő víziközmű-szolgáltatás biztosítása vonatkozásában 
fennálló, ellátásért felelős jogai és kötelezettségei Magyar Államra történő átruházása tárgyában 
meghozott 52/2023. (III.30.) számú közgyűlési határozat 2. pontjának hatályon kívül helyezése. 

 
(Szavazás) 
 
Megállapítja, hogy a Közgyűlés 20 igen, 2 nem szavazattal, 0 
tartózkodás (távol: 6 fő) mellett elfogadta az előterjesztés szerinti 
I. határozati javaslatot és meghozta a  
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99/2023. (VI.2.) számú határozatot 
 
Tárgy: Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatát terhelő víziközmű-szolgáltatás 

biztosítása vonatkozásában fennálló, ellátásért felelős jogai és kötelezettségei 
Magyar Államra történő átruházása tárgyában meghozott 52/2023. (III.30.) számú 
közgyűlési határozat 2. pontjának hatályon kívül helyezése 

 
Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése megtárgyalta a „Javaslat Miskolc 
Megyei Jogú Város Önkormányzatát terhelő víziközmű-szolgáltatás biztosítása 
vonatkozásában fennálló, ellátásért felelős jogai és kötelezettségei Magyar Államra történő 
átruházására és az e tárgyban meghozott 52/2023. (III.30.) számú közgyűlési határozat 2. 
pontjának hatályon kívül helyezésére” tárgyú előterjesztést és a következő határozatot hozza: 
 

Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése hatályon kívül helyezi az 52/2023. 
(III.30.) számú határozatának 2. pontját. 
 
Felelős:  Polgármester 
Végrehajtásért felelős:  Miskolc Holding Zrt. 
Végrehajtást felügyelő főosztály: Polgármesteri Kabinet 
Közreműködő:   Gazdálkodási Főosztály, 
  Városfejlesztési Főosztály  
Határidő:   azonnal 
 

 
Veres Pál polgármester: Kéri, szavazzunk a II. határozati javaslatról, melyhez minősített 
többség szükséges. Tárgya Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatát terhelő víziközmű-
szolgáltatás biztosítása vonatkozásában fennálló, ellátásért felelős jogai és kötelezettségei Magyar 
Államra történő átruházása. 
 

(Szavazás) 
 
Megállapítja, hogy a Közgyűlés 20 igen, 2 nem szavazattal, 0 
tartózkodás (távol: 6 fő)  mellett elfogadta az előterjesztés 
szerinti II. határozati javaslatot és meghozta a  

 
100/2023. (VI.2.) számú határozatot 

 
Tárgy: Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatát terhelő víziközmű-szolgáltatás 

biztosítása vonatkozásában fennálló, ellátásért felelős jogai és kötelezettségei 
Magyar Államra történő átruházása 

 
Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése megtárgyalta „Javaslat Miskolc 
Megyei Jogú Város Önkormányzatát terhelő víziközmű-szolgáltatás biztosítása 
vonatkozásában fennálló, ellátásért felelős jogai és kötelezettségei Magyar Államra történő 
átruházására és az e tárgyban meghozott 52/2023. (III.30.) számú közgyűlési határozat 2. 
pontjának hatályon kívül helyezésére” tárgyú előterjesztést és a következő határozatot hozza: 
 
1. Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése kinyilvánítja azon szándékát, 

miszerint a Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatát terhelő víziközmű-szolgáltatás 
biztosítása vonatkozásában fennálló, ellátásért felelős jogait és kötelezettségeit átruházza a 
Magyar Államra. 
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2. Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése utasítja a Miskolc Holding Zrt-t, 
hogy az átadással érintett víziközmű-rendszer üzemeltetését szerződéses jogviszony alapján 
ellátó MIVÍZ Kft. engedélyes víziközmű üzemeltetési tevékenység és nem engedélyes 
üzemeltetési tevékenység szerinti társasági vagyon megosztására és ez alapján a vagyonelemek 
MIVÍZ Kft-ből történő kivonására vonatkozó előterjesztést készítse elő és terjessze a 
Közgyűlés elé.  
 

3. Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése utasítja a Miskolc Holding Zrt-t, 
hogy a vagyonelemek kivonására irányuló eljárásról szóló cégbírósági bejegyzést követően 
haladéktalanul készítse elő és tegye meg a MIVÍZ Kft. üzletrészeinek Miskolc Megyei Jogú 
Város Önkormányzatának tulajdonába adásához szükséges intézkedéseket. 

 
4. Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése kinyilvánítja, hogy a Közgyűlés 

elé terjesztett tranzakciós megállapodás tervezetét megismerte, annak főbb rendelkezéseivel 
egyetért. Egyúttal felhatalmazást ad a Polgármesternek, hogy a Nemzeti Vízművek Zrt.-vel a 
tranzakciós megállapodás végleges tartalmának kialakítása érdekében a szükséges tárgyalásokat 
lefolytassa az alábbi tárgykörökben: 

- a víziközmű vagyon és a víziközmű működtető eszközök azonosításáról, 
- az átadással érintett víziközmű-rendszer üzemeltetését szerződéses jogviszony alapján ellátó 

MIVÍZ Kft.-ben fennálló társasági részesedésének ingyenes átruházásáról, valamint  
- az átruházással érintett víziközmű vagyonhoz tartozó, víziközmű-fejlesztésre fel nem 

használt fejlesztési források tulajdonjogának térítésmentesen, nyilvántartási értéken történő 
átvezetéséről.  

 
5. Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése akként dönt, hogy a jelen 

határozat 2 -4. pontjai szerinti döntések meghozatalát és végrehajtását követően a víziközmű 
vagyont átadja a Magyar Állam részére, egyúttal felhatalmazza a Polgármestert a víziközmű 
vagyon és az azt működtető vagyon, valamint a MIVÍZ Kft., mint víziközmű-szolgáltató 
társaságban fennálló társasági részesedés átadására vonatkozó szerződés aláírására és további 
szükséges intézkedések megtételére. 
 

6. Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése akként dönt, hogy amennyiben a 
MIVÍZ Kft.  működésének biztosítása tekintetében a Magyar Állam részéről 2023. július 30. 
napjáig támogató döntés kiadására nem kerül sor, akkor minden további jogcselekmény nélkül 
2023. július 31. napján hatályát veszti a jelen határozat 1., 3-5. pontja, ezzel egyidejűleg Miskolc 
Megyei Jogú Város Önkormányzata visszavonja a víziközmű-szolgáltatás biztosítása 
vonatkozásában fennálló, az Önkormányzatot, mint ellátásért felelőst megillető, illetve terhelő 
jogainak és kötelezettségeinek Magyar Államra való átruházásával kapcsolatos nyilatkozatát. 
 
Felelős:  Polgármester 
Végrehajtásért felelős:  Miskolc Holding Zrt. 
Végrehajtást felügyelő főosztály: Polgármesteri Kabinet 
Közreműködő:   Gazdálkodási Főosztály, 
  Városfejlesztési Főosztály  
Határidő:  1. és 6. pont tekintetében azonnal 
  2-4. pontok tekintetében folyamatos 

5. pont tekintetében a 4. pont teljesülését követően 
haladéktalanul 
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Veres Pál polgármester: Ezzel az ülés végére értek. Tájékoztatja a Közgyűlést, hogy a soron 
következő ülésünkre 2023. június 22. napján kerül sor. Megköszöni mindenki munkáját. Az ülést 
14 óra 34 perckor bezárja.  

 

 

 

k.m.f. 

 

 

 Dr. Ignácz Dávid Veres Pál 

 jegyző polgármester 


